
Social-, Indenrigs- og Børneudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 7. november 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 87

Vil ministeren tage initiativ til at nedsætte en arbejdsgruppe, hvori indgår repræsentanter

for målgruppen, der skal foretage en analyse af værgemålsordningen og kortlægge forde-

le og ulemper ved ordningen for de forskellige berørte målgrupper (f.eks. kan berøres:

antallet af værgemål pr. værge, sagsbehandlingstiden ved etablering af værgemål, klager

over faste værger, rekruttering og fastholdelse af værger, værgers vederlag, herunder ve-

derlagenes størrelse, værgens opgaver, herunder godkendelse af dispositioner, problem-

stillinger ifm. at overgangen til voksenlivet for unge med fortsat behov for værgemål m.v.)

med henblik på at belyse, hvilke udfordringer der er med ordningen og komme med for-

slag til konkrete løsninger? Såfremt ministeren ikke er indstillet på at nedsætte en ar-

bejdsgruppe til at analysere værgemålsordningen, bedes dette begrundet.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Adsbol@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Troels Ravn
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